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Abstract (English Orthographic Version) 

Contextual Deletion in English and Arabic: 

An Optimality Theory Account 

The study aimed at introducing a comparative and contrastive phonological analysis of 

contextual deletion in English, specifically Pacific Northwest English (PNW English), and 

Arabic, specifically Ta'izzi Yemeni Arabic (TY Arabic), with an emphasis on the segment /t/ 

within the framework of Optimality Theory (OT). Two experiments were conducted to account 

for the target phenomenon and find scientific answers to the research questions. Seven English 

speakers and seven Arabic speakers were selected randomly. A variety of tools and instruments 

were utilized, such as phones, headphones, email applications, computers, and Praat software. 

Recordings of data were carried out in very quiet places. However, actual non-participant 

observation was used for approaching the Arabic variety as well, due to inadequate Arabic data 

collected through the audio recordings. Findings revealed that t-deletion, in general, is an output-

oriented phenomenon. Simple surface t-deletion and Complex surface t-deletion are the major 

types of output surfaces. In the case of deletion with simple surface, Parallel-Optimality Theory 

(P-OT) (Prince & Smolensky, 1993/2004) was employed to introduce a theoretical analysis. In 

the case of deletion with complex surface, Harmonic Serialism (HS) (McCarthy, 2000, 2002, 

2010a; 2016, 2018; Prince & Smolensky, 1993/2004) and Moraic Theory (Hayes, 1989) were 

employed. Although the phonemic t-deletion is motivated by generative perspectives, it is 

language-specific under certain conditions. Nevertheless, its loss in both English and Arabic 

does not carry a loss of meaning. It is motivated by the frequency of use, intelligibility, and 

acceptability. It may, however, confuse non-native speakers of either English or Arabic. The 

study closed with a discussion of its findings, contribution to the existing research, limitations, 

and suggestions for future research. 
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Abstract (Arabic Orthographic Version) 

 ملخّص )النسّخة الخطيّة العربيةّ( 

ةة الأمثليّ في ضوء النظريّ  ةفي الإنجليزية والعربيّ  اقيّ السيّ الحذف    

تحليل    تقديم  إلى  الدرّاسة  للحذف    فونولوجيّ هدفت  /لفونيم   السّياقيّ مقارن  اللسّان   /tالتاّء    في 

الإنجليزيالإنجليزي أخص  وبشكل  الهاديفي    ،  المحيط  غرب  اللسّان   ،شمال  أخص   و  وبشكل    العربي، 

إلى نظريّة الأمثليّة،  العربي  اليمنيالتعزي   المستهدفة )الأفضلية( استنادا  الظّاهرة  لتفسير  أجُْرِيَت تجربتان   .

متكلمّين    وسبعةمتكلمّين بالإنجليزيّة    سبعةللتوّصّل إلى إيجاد إجابات علميّة لأسئلة البحث. وقع الاختيار على  

الذكّيّة  وبالعربيّة بشكل عشوائيّ.   الهواتف  العلميّة مثل  المادةّ  اسُتخدمت مجموعة متنوّعة من الأدوات لجمع 

لت المدوّنة في أماكن هادئة جداّ. وباعتبار  ووالسّمّاعات والبريد الإلكترونيّ والحواسيب وبرمجيّة برات.   سُجِّ

العلميّة   المادةّ  ملاحظة  لأنّ  إلى  الالتجاء  تمّ  كافية،  تكن  لم  أخرى    بدونلعربيةّ  كأداة  التجّربة  في  المشاركة 

ظاهرة موجّهة نحو المُخْرَجَات   /tلتاّء /االمشهود في العربيّة. كشفت النتائج أن حذف    /tللإحاطة بتنوّع التاّء / 

/ للتاّء  المبهم  والحذف  الظّاهر  الحذف  عامّة.  الرّئيسيان    / tبصفة  النّوعان  هما  السّطح  مستوى في   على 

الظّاهر الحذف  حال  في  وسمولنسكي   المُخرجات.  )برنس  الموازية  الأمثليّة  نظريّة  اعتماد  تمّ  السّطح  في 

)مكّارثي  2004/ 1993 التوّافقيّ  التسّلسل  نظريةّ  اعتمُِدتَ  السّطح  في  المُبْهَم  الحذف  حال  وفي   ،)2000  ،

2002  ،a2010  ،2016  ،2018  وسمولنسكي برنس  )هيز  2004/ 1993؛  الموراويةّ  والمقاربة   )1989  .)

أنّ   من  الرّغم  / على  للتاّء  الفونيميّ  اللغّة    /tالحذف  فإنهّ من خصوصيّات  توليديّ،  منظور  من  تبريره  تمّ  قد 

يؤديّ حذف   ذلك لا  معينّة؛ ومع  يقتضي شروطا  فقدان   /t/ لتاّءاعندما  إلى  والعربيّة  الإنجليزيّة  في  السّياقيّ 

ر ذلك بتكرّر الاستعمال والوضوح والمقبوليّة. ومع ذلك، قد يؤديّ حذف التاّء /  إلى إرباك فهم    /tالمعنى. ويبُرََّ

بمناقشة   الدرّاسة  اختتُمَِت  السّواء.  حدّ  على  والعربيّة  بغيرالإنجليزيّة  والنّاطقين    البحثية   مساهمتهانتائجها 

          وحدودها ومقترحاتها بالنسّبة إلى الأبحاث المستقبليّة.

،  نظريّة الأمثليّة الموازية، برمجية برات، نظرية الأمثلية، الحذف ،ةالتوليدي الفنولوجيا الكلمات المفتاحية: 

. المقاربة الموراويّة، نظرية نظريّة التسّلسل التوّافقيّ 
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